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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 93728 din 18.12.2023 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 

din 18.12.2023; 

 

 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 1279 din 

11.12.2023. 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

Conform tradiției, în preajma sărbătorilor de Crăciun, corul de la liceul 

„Episcop Melchisedec” ne încântă cu colinde de Crăciun.  

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 18 consilieri din care 3 

consilieri prezenti on-line. Lipsesc motivat domnul consilier Ștefan-Ionuț 

Gârbea si domnul Gheorghe Ovidiu Mărtici si doamna Roxana-Dumitrita 

Lohan. 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dnul secretar general Gheorghe Carnariu il informează pe domnul 

președinte Adrian Alin Tănase cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară 

pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 1 – majoritate simpla; 

- punctul 2 – majoritate calificata – 15 voturi;. 

- punctul 3 – majoritate absolută – 11 voturi 

- punctul 4 – majoritate simpla;  

- punctul 5 – majoritate simpla;  

- punctul 6 – majoritate simpla; 

- punctul 7 – majoritate simpla;  

- punctul 8 – majoritate simpla;. 

- punctul 9 – majoritate simpla;. 

- punctul 10 – majoritate absolută – 11 voturi;. 

- Punctul 11 – majoritate simpla;. 

- punctul 12 – majoritate simpla;. 
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- punctul 13 – majoritate simpla;. 

- punctul 14 – majoritate absolută – 11 voturi;. 

- punctul 15 – majoritate absolută – 11 voturi 

- suplimentar 1 – majoritate absolută – 11 voturi;.  

- suplimentar 2 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- suplimentar 3 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- suplimentar 4 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- suplimentar 5 – majoritate simpla; 

- suplimentar 6 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- suplimentar 7 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- suplimentar 8 – majoritate simpla; 

- suplimentar 9 – majoritate simpla; 

- suplimentar 10 – majoritate absolută – 11 voturi; 

 

 

Dnul secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

      Domnul primar Leonard Achiriloaei anunta retragerea de pe ordinea de zi a 

proiectelor nr. 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13 si suplimentar 5 ca urmare a 

ordonantei de guvern din 15 decembrie 2023 prin care se amână cu 6 luni 

aplicarea masurilor de austeritate. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson intervine. ”Am observat că 

există mare entuziasm pentru a aproba ordinea de zi. Asta dovedește doar că pe 

consilieri nu îi interesează ce scrie în proiectele pe care le votează, consilierii 

care vor aproba ordinea de zi de azi. Cu 25 de minute înainte de ședință am 

primit materiale în sumă de 275 de pagini care tratează o dată salarizarea tuturor 

angajaților din familia administrației municipale și apoi tratează un subiect 

foarte important și de foarte mare interes pentru romașcani, delegarea serviciului 

de apă de la o companie la o altă companie, cu  preluarea fondurilor de retur. Pe 

subiectul apei sunt aproximativ 160 de pagini de materiale. Vreau să îmi spună 

un consilier din sală, oricare dorește dintre cei prezenți, dacă știe câte pagini are 

referatul de aprobare al inițiatorului la proiectul suplimentar 2, dintre cele venite 

acum 20 de minute, cu delegarea serviciului de apă de la un operator la un alt 

operator. Am certitudinea că nu a citit nimeni proiectul. Are 140 de pagini 

proiectul cu delegarea serviciului de apă”. 

Dnul Constantin Ghica este de părere că în legislație, se putea citi în 

câteva minute un contract cadru. ”Acele pagini, trebuie să îndeplinească anumite 

condiții. Dar este un contract cadru, care este cunoscut. Același contract cadru îl 

avem și cu actualul operator. Ce vi se pare așa anormal ?”     

Dnul consilier Alin Buzdugan i se adresează domnului Ghica spunându-i 

că ei au o deschidere foarte mare în a studia și contractul cadru și orice alt 

subiect foarte mare dacă s-ar aduce la cunoștință în timp util faptul că vom vota 

contractul cadru. ”Noi am aflat cu 20 de minute înainte de ședința asta că trebuie 

să citim acest contract . Deci există deschidere, dar vrem să existe deschidere și 

din partea dumneavoastră, să ne furnizați toate informațiile”. 
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  Dnul Constantin Ghica afirmă că s-a spus și acum o săptămână. ”Am fost 

în ședință aici și ne grăbim pentru că astăzi expiră. A expirat termenul de 

monitorizare a apei. Dacă au expirat acestea suntem liberi să alegem alt operator 

de apă. De acest operator ne-am săturat”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei intervine. ”Deci vreau să știe toată 

lumea că noi am avut aceste discuții săptămâna trecută într-o discuție informală. 

Exact acest proiect care este pe ordinea de zi a fost adus în atenție consilierilor 

locali. Mai mult, în acest an cu toții am votat demararea demersurilor atunci 

când totul va fi să zicem într-o linie dreaptă. Așa cum spunea domnul consilier 

Ghica, de pe data de 17 decembrie expiră etapa de monitorizare a proiectului 

major „post mediu” și nu mai sunt incidente acele sume.  Tocmai de aceea până 

acum am fost într-o situație de analiză, iar documentele care sunt transmise în 

atașament sunt contracte cadru aprobate la nivel național care sunt pe sitte-urile 

asociațiilor de dezvoltare intercomunitare de apă din toată țara, iar noi acum, de 

fapt inițiem și pornim mai departe să finalizăm acele demersuri cu care toți am 

fost de acord. Sigur că aveți ocazia astăzi să fiți de acord să o luăm pe un drum 

nou sau să rămânem așa cum vedem că de ceva timp nu se întâmplă absolut 

nimic sau din ce în ce mai rău sunt furnizate serviciile de apă și canal în 

municipiul Roman, oricâte demersuri și câte solicitări și somații am făcut în 

cursul acestui an la nivelul companiei. Deci acum veți avea ocazia să arătați că 

sunteți pe un drum al modernizării și că doriți acest lucru și nu să căutați nod în 

papură pentru că s-au depus. Într-adevăr astăzi a venit răspunsul de la compania 

ApaVital cu privire la solicitarea noastră așa cum am spus la discuția pe care am 

avut-o, că vom înainta o scrisoare de intenție către operatorul Apa Vital care este 

parte a ARSACIS care are delegat serviciul de la ARSACIS, iar municipiul 

Roman tot în urma votului Consiliului Local a devenit membru al ARSACIS 

Iași. Drept urmare sunt demersurile normale, iar astăzi, undeva în jurul orei 12, 

11-12 nu mai știu exact, am primit această adresă de la  operator, drept pentru 

care am promovat proiectele de hotărâre pentru a nu pierde nici măcar un 

moment din toate demersurile pe care le putem face începând cu 17 decembrie. 

Mai mult, așa cum am spus și în ședința informală, la sfârșitul lunii noiembrie 

am fost informați cu privire la așa zisul stadiu al proiectului POIM, iar cu toții 

am putut citi pe sitte-ul ADI AQUA Neamț că în această etapă s-a semnat un 

contract care are în derulare contractul de lucrări 1 și contractul de lucrări 2, iar 

acolo scrie foarte clar „Romanul va face parte dintr-o etapă ulterioară în planul 

de dezvoltare durabilă în perioada următoare. Așadar sigur în acest moment 

Romanul nu face parte nici din proiectul major infrastructură mare POIM depus 

sau al cărui contract parțial cu doar 15 milioane din 13 a fost semnat. De aceea 

în acest moment este de datoria mea să supun Consiliului Local aceste 

demersuri, iar dumneavoastră aveți responsabilitatea de a promova acest proiect 

de hotărâre tocmai în spiritul a ceea ce clamăm cu toții că ne dorim: servicii mai 

bune. Și sigur totodată acesta este primul demers pentru a putea purcede la 

activitățile ulterioare fără această aprobare de astăzi în Consiliul Local nu se pot 
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face alte demersuri în acest sens. De aceea este aici pe ordinea de zi astăzi 

proiectul de hotărâre”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson precizează că discuția era 

despre ordinea de zi, nu despre proiectul în sine și Consiliul Local este votantul 

legislativ al municipiului. ”Nu este un teatru de păpuși în care votăm proiecte pe 

care le primim cu un sfert de oră înainte de ședință. E în primul rând lipsă de 

respect față de romașcani”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că domnul viceprimar are acum 

șansa de a vota împotrivă. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson menționează că lipsește adresa 

de la APAVITAL 

Dnul primar Leonard Achiriloaei este de părere că dacă se dorea a se citi 

cu adevărat, cum au vrut și alți colegi și au primit-o, o vedeați și dumneavoastră. 

Nu v-ați dorit ați dorit să veniți aici doar ca să faceti discuții”. 

Dnul consilier George Alexandru Bălan îl întreabă pe domnul secretar 

”Dacă ar fi să nu votăm ordinea de zi, ar trebui să nu votăm toate proiectele care 

sunt pe suplimentar aici, deci să nu votăm nici centrul de colectare prin aport 

voluntar, să nu intre la vot, nici programele cele două cu PTH-urile pentru 

renovare, modelat,  et..... E adevărat”?  

Dnul secretar general Gheorghe Carnariu  afirmă că se supune la vot 

ordinea de zi, așa cum a fost prezentată, fără ce s-a retras de către inițiator.  

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson are o propunere la ordinea de 

zi. ”Propun amânarea proiectelor 2 și 3 de pe ordinea de zi pentru următoarea 

ședință a Consiliului Local, a proiectelor 2 și 3 dintre cele suplimentare primite 

azi. Adică pe ordinea de zi de pe sitte ar fi proiectele 26 și 27 pentru următoarea 

ședință a Consiliului Local”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei concluzioanează afirmând că de fapt este 

vorba despre retragerea de pe ordinea de zi a proiectelor cu apa. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson revine afirmând că propunerea 

era de amânare a proiectelor 26 și 27 de pe ordinea de zi de pe sitte pentru 

următoarea ședință a Consiliului Local. 

Dnul consilier Adrian Alin Tănase precizează că doar inițiatorul are 

posibilitatea de a retrage  proiecte de pe ordinea de zi. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson intervine. ”Consiliul Local, le 

putem amâna pentru următoarea ședință”. 
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Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  

1. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință– 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C3 și 

C5; 

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea unui contract de vânzare-

cumpărare – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C1 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și 

C5; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea demersurilor pentru 

depunerea unor memorandumuri către Guvernul României – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și 

C5; 

5. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 219 din 

18.12.2015 privind înfiinţarea Clubului Sportiv Municipal Roman, 

instituţie publică în subordinea Consiliului Local al Municipiului 

Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman - C2 și C5; - RETRAS 

6. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 223/2018 privind 

înființarea Direcției Municipal Locato instituție publica cu 

personalitate juridică în subordinea Consiliului Local al 

Municipiului Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman- C2 și C5; - RETRAS 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea funcțiilor publice, a 

organigramei și statului de funcții  ale Direcției de Asistență 

Socială a Municipiului Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman- C2 și C5; - RETRAS 

8. Proiect de hotărâre privind desființare Direcției Administrare Piețe 

– structură cu personalitate juridică și reorganizarea acesteia în 

cadrul aparatului de specialitate al Primarului Municipiului 

Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman- C2,C3 și C5; - RETRAS 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea funcţiilor publice, a 

organigramei, statelor de funcţii pentru aparatul de specialitate şi 

serviciile publice subordonate fără personalitate juridică – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman- C2 și C5; -

RETRAS 

10. Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază ale funcţiilor 

publice şi contractuale din cadrul familiei ocupaţionale 

"Administraţie" din aparatul  de specialitate al primarului și 

serviciile publice din subordinea Consiliului local al municipiului 

Roman– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman 

- C2 și C5; - RETRAS 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

Organizare şi Funcţionare al aparatului de specialitate al 
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primarului municipiului Roman şi al serviciilor publice de interes 

local fără personalitate juridică – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman- C3 și C5; - RETRAS 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

organizare şi funcţionare al Direcţiei Locale de Evidenţă a 

Persoanelor a municipiului  Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman- C2 și C5; - RETRAS 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

Organizare și Funcționare al Direcției de Asistență Socială a 

Municipiului Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman- C3 și C5; - RETRAS 

14. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de uz şi servitute în 

favoarea  S.C. DELGAZ GRID S.A.  asupra unor terenuri 

proprietate publică/privată a Municipiului Roman – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman - C1 și C5;  

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea retragerii Comunei GÂDINȚI 

din cadrul Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA 

NEAMŢ” și modificarea Statutului Asociației de Dezvoltare 

Intercomunitară ”AQUA NEAMŢ” – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C3 și C5; 

16. Informare privind Rapoartele de follow-up transmise de Camera de 

Conturi Neamț; 

17. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului. 

18. (Suplimentar1) Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei 

tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza PT) 

pentru obiectivul de investiții aferent proiectului “ÎNFIINȚAREA 

UNUI CENTRU DE COLECTARE PRIN APORT VOLUNTAR 

ÎN MUNICIPIUL ROMAN” finanțat în cadrul apelului de 

proiecte PNRR/2022/C3/S/I.1.A, componenta C3 – Managementul 

deșeurilor, Subinvestiția I.1.A – Înființare de centre de colectare 

prin aport voluntar  - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul 

Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

19. (Suplimentar 2)  Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei 

tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza PTh) 

pentru obiectivul de investiții aferent proiectului „RENOVARE 

ENERGETICĂ MODERATĂ A CLĂDIRILOR PUBLICE DIN 

MUNICIPIUL ROMAN –  ȘCOALA GIMNAZIALĂ „MIHAI 

EMINESCU” în cadrul Operațiunii Renovare energetică 

moderată a clădirilor publice – Autorități locale, titlu apel: 

PNRR/2022/C5/2/B2.1.a/1, Runda 2 - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

20. (Suplimentar 3) Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei 

tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza PTh) 

pentru obiectivul de investiții aferent proiectului: „RENOVAREA 

ENERGETICĂ MODERATĂ ACLĂDIRILOR REZIDENȚIALE 

MULTIFAMILIALE DIN MUNICIPIUL ROMAN STRADA 

SUCEDAVA, BLOC 7A” în cadrul Apelului de proiecte 
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PNRR/2022/C5/1/A.3.1/1, runda 2 - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5;  

21. (Suplimentar 4) Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 

150 din 03.07.2023, privind aprobarea implementării proiectului  

„BREAKING ISOLATION Network - Fight against loneliness in 

small and medium-sized cities”  în cadrul Programului de 

cooperare URBACT IV, Action Planning Networks (APN) 21-27 - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – 

C2 și C5;  

22. (Suplimentar 5) Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei,  

situaţiei posturilor  şi statelor de funcţii ale  Spitalului Municipal 

de Urgenţă Roman - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul 

Leonard  Achiriloaei – C2 și C5-RETRAS 

23. (Suplimentar 6) Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării 

unor servicii la Spitalul Municipal de Urgenţă Roman - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2, C4 și 

C5;  

24. (Suplimentar 7) Proiect de hotărâre privind actualizarea și 

îndreptarea unor erori materiale la Regulamentul de Organizare 

si Funcționare al Bazinului de Înot Acoperit - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

25. (Suplimentar 8)Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de 

bază ale  funcţiilor publice şi contractuale din cadrul familiei 

ocupaţionale "Administraţie" din aparatul  de specialitate al 

primarului și serviciile publice din subordinea Consiliului local al 

municipiului Roman - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul 

Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

26. (Suplimentar 9) Proiect de hotărâre privind delegarea gestiunii 

serviciului de alimentare cu apă și canalizare - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei –C2 și C5; 

27. (Suplimentar 10) Proiect de hotărâre privind aprobarea listei 

bunurilor de retur și a bunurilor proprii aferente contractului de 

delegare a gestiunii Serviciului public de alimentare cu apă și 

canalizare - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C2 și C5 

aceasta fiind aprobata cu  15 voturi ”pentru” și 3 abțineri. 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – alegerea președintelui de ședință – 

avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 2) de pe ordinea de zi – rectificarea unui contract de 

vânzare-cumpărare – avizul comisiei pentru urbanism si amenajarea 

teritoriului a fost favorabil  
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Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman – avizul 

comisiei pentru urbanism si amenajarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 4) de pe ordinea de zi – aprobarea demersurilor pentru 

depunerea unor memorandumuri către Guvernul României – avizul 

comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi – modificarea H.C.L. nr. 219 din 

18.12.2015 privind înfiinţarea Clubului Sportiv Municipal Roman, instituţie 

publică în subordinea Consiliului Local al Municipiului Roman – retras. 

 

La punctul 6) de pe ordinea de zi – modificarea H.C.L. nr. 223/2018 

privind înființarea Direcției Municipal Locato instituție publica cu 

personalitate juridică în subordinea Consiliului Local al Municipiului 

Roman – retras. 

 

           La punctul 7) de pe ordinea de zi – aprobarea funcțiilor publice, a 

organigramei și statului de funcții  ale Direcției de Asistență Socială a 

Municipiului Roman – retras. 

 

La punctul 8) de pe ordinea de zi - desființare Direcției Administrare 

Piețe – structură cu personalitate juridică și reorganizarea acesteia în 

cadrul aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Roman – 

retras. 

 

La punctul 9) de pe ordinea de zi - aprobarea funcţiilor publice, a 

organigramei, statelor de funcţii pentru aparatul de specialitate şi serviciile 

publice subordonate fără personalitate juridică – retras. 

 

La punctul 10) de pe ordinea de zi - stabilirea salariilor de bază ale 

funcţiilor publice şi contractuale din cadrul familiei ocupaţionale 

"Administraţie" din aparatul  de specialitate al primarului și serviciile 

publice din subordinea Consiliului local al municipiului Roman – retras. 

            

La punctul 11) de pe ordinea de zi - aprobarea Regulamentului de 

Organizare şi Funcţionare al aparatului de specialitate al primarului 
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municipiului Roman şi al serviciilor publice de interes local fără 

personalitate juridică – retras. 

            

La punctul 12) de pe ordinea de zi - aprobarea Regulamentului de 

organizare şi funcţionare al Direcţiei Locale de Evidenţă a Persoanelor a 

municipiului  Roman – retras. 

            

La punctul 13) de pe ordinea de zi - aprobarea Regulamentului de 

Organizare și Funcționare al Direcției de Asistență Socială a Municipiului 

Roman – retras. 

            

La punctul 14) de pe ordinea de zi – instituirea dreptului de uz şi 

servitute în favoarea  S.C. DELGAZ GRID S.A.  asupra unor terenuri 

proprietate publică/privată a Municipiului Roma– avizul comisiei pentru 

urbanism si amenajarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 15) de pe ordinea de zi – aprobarea retragerii Comunei 

GÂDINȚI din cadrul Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA 

NEAMŢ” și modificarea Statutului Asociației de Dezvoltare 

Intercomunitară ”AQUA NEAMŢ” – avizul comisiei pentru administrație 

publică locală, sport și turism a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul primar Leonard Achiriloaei aduce în atenția Consiliului Local acest 

proiect de hotărâre în care o nouă unitate administrativ teritorială părăsește ADI 

AQUA NEAMT pentru a se transfera către un operator care îl consideră mai 

competent. ”Știm cu toții că și Ion Creangă și alte comune din zona Romanului 

au făcut acest lucru”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

 La punctul 16) de pe ordinea de zi – se prezintă Informarea privind 

Rapoartele de follow-up transmise de Camera de Conturi Neamț. 

 

La punctul 18) de pe ordinea de zi (suplimentar 1) – aprobarea 

documentaţiei tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza PT) 

pentru obiectivul de investiții aferent proiectului “ÎNFIINȚAREA UNUI 

CENTRU DE COLECTARE PRIN APORT VOLUNTAR ÎN 

MUNICIPIUL ROMAN” finanțat în cadrul apelului de proiecte 

PNRR/2022/C3/S/I.1.A, componenta C3 – Managementul deșeurilor, 

Subinvestiția I.1.A – Înființare de centre de colectare prin aport voluntar – 

avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 19) de pe ordinea de zi (suplimentar 2) – aprobarea 

documentaţiei tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza 

PTh) pentru obiectivul de investiții aferent proiectului „RENOVARE 

ENERGETICĂ MODERATĂ A CLĂDIRILOR PUBLICE DIN 

MUNICIPIUL ROMAN –  ȘCOALA GIMNAZIALĂ „MIHAI 

EMINESCU” în cadrul Operațiunii Renovare energetică moderată a 

clădirilor publice – Autorități locale, titlu apel: PNRR/2022/C5/2/B2.1.a/1, 

Runda 2 – avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 20) de pe ordinea de zi (suplimentar 3) – aprobarea 

documentaţiei tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza 

PTh) pentru obiectivul de investiții aferent proiectului: „RENOVAREA 

ENERGETICĂ MODERATĂ ACLĂDIRILOR REZIDENȚIALE 

MULTIFAMILIALE DIN MUNICIPIUL ROMAN STRADA SUCEDAVA, 

BLOC 7A” în cadrul Apelului de proiecte PNRR/2022/C5/1/A.3.1/1, runda 

2 – avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 21) de pe ordinea de zi (suplimentar 4) – modificarea H.C.L. 

nr. 150 din 03.07.2023, privind aprobarea implementării proiectului  

„BREAKING ISOLATION Network - Fight against loneliness in small and 

medium-sized cities”  în cadrul Programului de cooperare URBACT IV, 

Action Planning Networks (APN) 21-27 – avizul comisiei pentru buget-finanțe 

a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 22) de pe ordinea de zi (suplimentar 5) – aprobarea 

organigramei,  situaţiei posturilor  şi statelor de funcţii ale  Spitalului 

Municipal de Urgenţă Roman – retras. 

 

La punctul 23) de pe ordinea de zi (suplimentar 6) – aprobarea 

achiziţionării unor servicii la Spitalul Municipal de Urgenţă Roman – avizul 

comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 
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Dnul consilier Alin Buzdugan are depus la acest proiect de hotărâre un 

amendament. Se introduce Art. 1.1 care va avea următoarea formulare: ”Art 1.1 

Se aprobâ achiziționarea pentru anul 2024 de servicii de consultanțâ, privind 

implementarea unor măsuri de evaluare și îmbunătățire a calităților serviciilor 

medicale din Spitalul Municipal de Urgență Roman”. 

Urmare a supunerii la vot, amendamentul susmenționat a fost respins cu 3 

voturi ”pentru”, 1 vot ”împotrivă” și 14 abțineri. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că partea de servicii juridice 

este expres reglementată că se va face doar cu avizul Consiliului Local. 

”Celelalte achiziții intră sub incidența planului de achiziții  stabilit de către 

ordonatorul principal de credite”. 

Dnul consilier Alin Buzdugan intervine. ”În cadrul organigramei spitalului 

Roman este un post vacant care nu este ocupat pe managementul calității 

serviciilor mecicale. Totodată în acest moment la Spitalul Municipal din Roman 

se evaluează o serie de indicatori impuși de către Ministerul Sănatății privind 

cantitatea oamenilor care intră acolo. Nu este nimic reglementat privind calitatea 

serviciului medical. Din acest motiv consider că se impune acest serviciu de 

consultanță. Totodată în urma discuțiilor purtate cu managementul Spitalului 

Municipal de Urgență Roman, aceștia sunt dispuși să poarte discuții pentru 

îmbunătățirea calității”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că managementul 

ordonatorului terțiar poate stabili în cadrul planului de achiziții să facă această 

achiziție. ”Nu îi trebuie avizul Consiliului Local. Este prevăzut în lege că natura 

serviciilor juridice se aprobă în Consiliul Local. De aceea este aprobat, avizat în 

Consiliul Local”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi  

 

La punctul 24) de pe ordinea de zi (suplimentar 7)  – actualizarea și 

îndreptarea unor erori materiale la Regulamentul de Organizare si 

Funcționare al Bazinului de Înot Acoperit – avizul comisiei pentru buget-

finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 16 

voturi ”pentru” și 2 abțineri. 

 

La punctul 25) de pe ordinea de zi (suplimentar 8) – stabilirea salariilor 

de bază ale  funcţiilor publice şi contractuale din cadrul familiei 

ocupaţionale "Administraţie" din aparatul  de specialitate al primarului și 

serviciile publice din subordinea Consiliului local al municipiului Roman – 

avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi 
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La punctul 26) de pe ordinea de zi (suplimentar 9)  – delegarea gestiunii 

serviciului de alimentare cu apă și canalizare – avizul comisiei pentru buget-

finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul consilier Alin Buzdugan are depus la acest proiect de hotărâre un 

amendament. Se modifică Art. 2 după cum urmează: (1) Se aprobă inițierea 

procedurilor de consultare publică privind delegarea gestiuniii Serviciului de 

alimenttare cu apă și de canalizare, pentru sistemele de alimentare cu apă și de 

canalizare care sunt proprietatea publică a municipiului Roman, către Operatorul 

regional de Apă și Canalizare APAVITAL Iași sau înființarea unei Direcții 

proprii a primăriei Roman de gestionare a serviciului de alimentare cu apă și de 

canalizare, pentru sistemele de alimentare cu apă și de canalizare care sunt 

proprietatea publică a municipiului Roman 

(2) Se aprobă modelul contractului de delegare a gestiunii serviciului de la 

ali. 1 conform anexei care face parte integrantă din prezenta hotărâre”. 

Urmare a supunerii la vot, amendamentul susmenționat a fost respins cu 1 

voturi ”pentru” și 17 abțineri. 

Dnul consilier Alin Buzdugan afirmă că în momentul de față, noi ca și 

municipalitate controlăm produsul, controlăm piața, controlăm prețul și 

infrastructura de apă. ”Deci toate astea sunt proprietatea noastră. Prin trecerea 

noastră, la APAVITAL, la un alt operator noi nu vom avea niște servicii mai 

bune fără o investiție masivă în această rețea de preluare și distribuție a apei. Ce 

trebuie să facem noi este să ne asigurăm că următorul primar, că o fi Samson că 

o fi Achiriloaei, își asumă un plan de investiții în această rețea de infrastructură 

pe care îl susținem în următorii 4 ani de zile. Faptul că noi mergem către un alt 

operator nu înseamnă că a doua zi vom avea servicii mai bune și apă mai bună”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson intervine. ”La citarea 

contractului de delegare din vina operatorului, în cazul unei neexecutări 

nejustificate, încălcări grave din partea operatorului, îndeplinirea oricăreia dintre 

obligațiile ce incumbă conform prezentului contract și sunt aici câteva cazuri 

descrise, de astfel de motive pentru care se poate rezilia contractul de către 

autoritatea contractantă, care suntem noi în situația de față, autoritatea delegantă, 

pardon, îl obligă pe operator prin notificare. Deci contractul poate fi reziliat de 

către autoritatea delegantă care este ADI-ul sau oricare dintre unitățile 

administrativ teritorile semnatare care suntem noi în cazul de față. Îl obligă pe 

operator prin notificare scrisă în care se arată cu precizie faptele ce îi sunt 

imputate acestuia, să remedieze situația într-un termen rezonabil, adaptat 

situației, care începe să curgă din ziua primirii notificării, fără a putea fi mai 

mare de 30 de zile calendaristice cu excepția unor circumstanțe excepționale. 

Plecăm de la premisa că domnul primar, în calitate de conducător al instituției, a 

parcurs acești pași, pentru că nouă nu ni s-a pus la dispoziție o comunicare între 

primărie și APA SERV din care să reiasă că s-au parcurs acești pași. Dar plecăm 

de la premisa că ei au fost parcurși. Și apoi zice:  „în urma unei astfel de încetări 

a contractului de delegare, părțile vor desemna acționând rezobanil în termen de 
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zece zile de la data notificării încetării, un auditor independent sau în situația în 

care nu se poate ajunge la un acord privind un auditor acceptabil, un auditor va 

fi desemnat de către președintele camerei auditorilor din România, în scopul de 

a stabili o sumă în caz de încetare înainte de termen care să fie aplicabilă.” 

Acum întrebarea este:  noi știm ce daune riscăm să plătim dacă ieșim din acest 

contract? Și discuția a fost și la ședința informală pe care am avut-o pe subiect. 

Sunt sigur că domnul primar confirmă. Avem cea mai vagă idee despre 

posibilele daune pe care ar trebui să le plătească municipiul Roman în cazul unei 

ieșiri din contract în modul în care ni se propune azi? Asta e prima întrebare. Și 

a doua întrebare este dacă în adresa despre care faceți dumneavoastră vorbire 

domnule primar, că ar fi venit azi la ora 12 de la APAVITAL, dar noi nu o avem 

la mapă atașată, se face vorbire despre condițiile de preluare a serviciului de 

către APA VITAL”. 

Dnul consilier Adrian Alin Tănase intervine. ”Din ceea ce știu, primăria a 

făcut nenumărate demersuri către APASERV prin care a solicitat reluarea 

furnizării apei în situația în care au fost avarii, au solicitat furnizarea serviciului 

de apă 24 de ore din 24 așa cum ar trebui, cum s-au obligat prin contract. Ca și 

sume, ca și cuantum al sumelor eventuale despre care faceți vorbire 

dumneavoastră, asta ne-ar putea spune cineva eventual din aparatul de 

specialitate”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei  îl întreabă pe domnul viceprimar în 

calitate de responsabil, de persoană delegată, de modul cum sunt îndeplinite 

relațiile contractuale cu APASERV. ”Își respectă clauzele contractuale 

APASERV? Sunteți mulțumit de APASERV? Spuneți aici ca să știm. De fapt, 

cum, care e problema, ca să înțelegem”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson menționează că nu este 

mulțumit de APASERV. ”Asta nu ne dă dreptul să aruncăm orașul și furnizarea 

unui serviciu vital în haos, cum vreți să faceți dumneavoastră printr-o hotărâre 

pusă pe ordinea de zi  a Consiliului Local pe genunchi, cu 10 minute înainte, 

fără a informa Consiliul Local”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei întreabă care sunt obligațiile actualului 

furnizor de servicii până la preluarea altui operator, indiferent de situație. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson precizează că este obligat să asigure 

furnizarea apei. ”Am o întrebare foarte clară, la care cu siguranță toți romașcanii 

vor să știe răspunsul, dacă acest proiect va trece. În cazul în care acest proiect va 

trece, în niște condiții ale companiei APAVITAL, pe care noi nu le cunoaștem în 

momentul ăsta, poate le cunoașteți dumneavoastră că nouă nu ne-ați pus la 

dispoziție adresa venită de la APAVITAL, când puteți estima dumneavoastră, ca 

primar și conducător al acestei instituții și inițiator al acestui demers, că serviciul 

va începe să fie furnizat de compania APAVITAL?   

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că acest proiect nu prevede 

termenul, prevede aprobarea. ”Următorul este termenul cu propunerea pe care eu 
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am făcut-o și care va fi înaintată celor două companii în următorul articol în 

următorul proiect pe ordinea de zi. Nu acesta prevede termenul, iar termenul pe 

care l-am propus este cel de acolo din proiectul de hotărâre, care sigur va fi 

comunicat și care poate fi contestat sau nu de către cei în cauză”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson este de părere că demersul pe 

care ne propunem să îl votăm azi este presărat cu incertitudini. ”Am observat, 

care sunt 60 de zile la preluarea activelor de către municipiul Roman, nu de 

către compania APAVITAL. Eu vă întreb din nou, în numele fiecărui romașcan, 

care stă fără apă în fiecare zi după ora zece, când credeți dumneavoastră, dacă 

noi aprobăm în Consiliul Local această hotărâre, că vom avea servicii furnizate 

de noul operator? ” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că multe din răspunsuri se 

află în contractual cadru.”Propunerea pe care am făcut-o este în următorul 

proiect pe ordinea de zi și este vorba de 60 de zile de la comunicarea hotărârii. 

Dumneavoastră duceți discuția într-o zonă doar așa de dragul discuției. Deci 

lucrurile acestea sunt mai mult decât certe și fac parte din etapele corecte de 

derulare a unui contract. Deci este perioada transferării bunurilor de retur din 

momentul aprobării trecerii celor 60 de zile, operatorul care primește din 

momentul respectiv operează” 

Dna consilier Ioana Roxana Iorga este de părere că romașcanii ar trebui să 

înțeleagă că nu ei sunt cei care frânează acest proces și speră în sfârșit, că cei 

care o fac să se dea de gol.  

Dnul consilier George Alexandru Bălan consideră că s-au ridicat o 

grămadă de întrebări fără răspuns. ”O grămadă de termene, 30, 60 , un an, doi, 

nouă, șapte...... Chestiunea cea mai importantă este că prin încredințarea asta văd 

că noi facem un contract și îl încredințăm direct APAVITAL. Mai sunt companii 

de apă, nu s-a discutat, nu știm  cu cine s-a discutat, fiecare, ce și-a asumat. Sunt 

încă în continuare o grămadă de semne de întrebare și eu cred că măcar de data 

asta ar trebui să fim smart, dacă au trecut ceva ani de când s-a făcut compania 

asta mare, poate nu erau oamenii fripți. Acum suntem fripți, privim smart, să 

măsurăm de șapte ori, să tăiem o dată. De aceea noi astăzi ne vom abține de la a 

vota acest proiect de hotărâre”. 

Dnul consilier Constantin Ghica este de părere că nu mai este nici o 

soluție, în ceea ce privește APASERV. ”Trebuie să trecem dincolo. Ce garanție 

avem? Avem garanția cum funcționează apa la Pașcani, la Iași și în celelalte 

localități ale Iașului, așa va funcționa și la Roman. În cât timp? Eu cred că cel 

mai scurt timp, vom avea mult mai multă apă ca acum”. 

Dnul consilier Alin Buzdugan întreabă cât va fi prețul pe metru cub și 

programul de apă prin această asociere. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că prețul valabil de la 

APAVITAL de la 1 ianuarie, va fi 15,53 lei, iar la APASERV va fi 15,51 de la 1 

ianuarie 2024. ”Știți care erau pierderile când s-a preluat serviciul? 30%. Știți 

cât sunt acum? 70%. Acum contorizate. Da? Pentru că la intrare în municipiul 
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Roman acum avem debitmetri. Avem exact ce intră în Roman și ce se facturează 

în Roman. În Roman intră 18-20 de mii de metri cubi, da? Pe zi. Și sunt facturați 

patru mii și ceva, 4800, 5000, deci undeva la 30% . Asta înseamnă că rețeaua din 

municipiul Roman are pierderi de 70%. Ideea și strategia managementului 

companiei este să mai facem o uzină de apă, în care să mai investim nu știu câte 

zeci de milioane, ca să mai aducem apă suplimentară în Roman, deși avem de 

trei ori mai mult”. 

Dnul consilier Alin Buzdugan întreabă dacă APAVITAL nu ne va factura 

aceste pierderi. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei consideră complexă problema. ”Dacă 

strategia este să investești zeci de milioane într-o uzină în loc să investești câteva 

milioane pentru reducerea pierderilor constant și treptat, pentru a beneficia de 

investițiile pe care primăria Roman le face în proiectele europene și parte din 

cheltuială poate fi transferată și ar avea o cheltuială mult mai mică compania, 

înseamnă să vrei și să poți să faci niște lucruri. De asta spun, că lucrurile îs mai 

multe și mai complexe decât par în primă aparență”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson precizează că pe strada Soldat 

Corojan din Roman, între străzile Bogdan Dagoș și Griviței, se schimbă 

pavelele. ”Se modernizează trotuarele, pardon! Se pun pavele și se reface stratul 

de asfalt. O stradă pe care se circula decent, nu era extraordinar, dar sunt străzi 

mai proaste în oraș. La 20 de metri mai sus de începutul străzii Vasile Porojan, 

peste intersecție, peste drum! Peste drum de Soldat Porojan începe strada 

Tineretului. Conducta de transport a apei de pe strada Tineretului are peste o 

sută de ani și este o conductă din fontă. Avarii apar câte două, trei în fiecare 

lună. Pe Soldat Porojan puneți pavele și asfalt în condițiile în care 20 de metri 

mai sus este strada Tineretului pe care conducta de apă are peste o sută de ani”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că este vorba de altă stradă, altă 

rețea. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson precizează că noi aprobăm un 

contract de delegare, care prevede că înlocuirea conductelor la ieșirea lor din 

durata de viață se face de către operator atunci când conductele, se înțelege din 

asta că operatorul are obligația de a înlocui conductele care ies din durata de 

viață atunci când ele ies din durata de viață în timpul contractului. ”Pentru 

conductele care deja au ieșit din durata de viață, de 80 de ani în cazul conductei 

de pe strada Tineretului, avem un angajament de la compania APA VITAL că își 

asumă ei investiția? Pentru aia și multe alte conducte? Pentru că legea obligă 

operatorii, oricare ar fi operator, să investească în înlocuirea conductelor care ies 

din durata de viață, din timpul derulării contractului”. 

Dnul consilier Alin Buzdugan afirmă că la articolul 22 din contract este 

prevăzută o perioadă de tranziție de 24 de luni, perioadă în care UAT va executa 

prin intermediul unui terț sau cu operatorul, contra-cost lucrările necesare 
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punerii în funcțiune a echipamentelor și instalațiilor în vederea furnizării 

corespunzătoare a serviciilor. Deci operatorul dispune dacă funcționează sau nu 

serviciul și ne pune să îl reparăm noi, timp de doi ani de zile. ”Noi vrem să 

aprobăm contractul acesta. Este articolul 22 și chiar vă rog să vă uitați la el”. 

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 11 voturi 

”pentru” și 7 abțineri”. 

  

La punctul 27) de pe ordinea de zi (suplimentar 10) – aprobarea listei 

bunurilor de retur și a bunurilor proprii aferente contractului de delegare a 

gestiunii Serviciului public de alimentare cu apă și canalizare – avizul 

comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 11 voturi 

”pentru” și 7 abțineri”. 

  

 Punctul 17) de pe ordinea de zi – Întrebări și interpelări adresate 

primarului și/sau viceprimarului. 

 

           Nemaifiind alte intervenţii, dnul preşedinte Adrian Alin Tanase declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

  

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                            CONTRASEMNEAZĂ                                        

    Consilier,              Secretarul general al municipiului Roman     

     Adrian Alin TĂNASE                                    Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


